
OTVORENÝ LIST  

pánovi Petrovi Pollákovi jr., poslancovi NR SR,  k jeho reakcii na situáciu 
v obci Nižná Myšľa 

 

Vážený pán poslanec Peter Pollák jr., 

Dovoľte nám reagovať na Váš video príspevok ohľadom situácie v obci Nižná 
Myšľa.  

Sme obyvatelia obce Nižná Myšľa. Žijeme tu celý svoj život a po pozretí Vášho 
video príspevku sme ostali zhrození. Na základe jednej nesprávne interpretovanej 
reportáže ste občanov našej obce, alebo aspoň ich značnú časť, nazvali rasistami. 
Očakávali by sme, že obyvateľov obce bude v tejto záležitosti obhajovať samotný starosta 
obce, avšak kameň úrazu je práve v prístupe pána starostu Nižnej Myšle k riešeniu, 
resp. neriešeniu situácie marginalizovanej rómskej komunity (ďalej len „MRK“). 
Kto z kritikov si dal tú námahu, aby zistil, čo stojí za medializáciou tohto prípadu a v čom 
tkvie hlavný problém obce? Vy pán Pollák určite nie. Priznali ste to aj vo svojom videu. 
Z Vašej strany to teda vnímame len ako politikárčenie... 
Dlhoročné súžitie medzi majoritným a minoritným obyvateľstvom bolo samozrejmosťou. 
Všetci navzájom sme či spolužiakmi, priateľmi, známymi a v rámci možnosti si dodnes aj 
pomáhame.  
Všetko sa začalo meniť približne pred desiatimi rokmi, keď do funkcie nastúpil aktuálny 
starosta. Problematiku marginalizovanej rómskej komunity v našej obci úplne zanedbal, 
a to sa v konečnom dôsledku veľmi vypomstilo. Počet chatrčí – čiernych stavieb 
s prisťahovalcami bez trvalého pobytu sa neúmerne znásobil, znížila sa bezpečnosť 
v obci, zvýšil sa počet rôznych foriem vykrádania a začalo výrazne stúpať napätie medzi 
majoritným obyvateľstvom a MRK. Napriek príkladom dobrej praxe z iných obcí v SR, 
vedenie obce počas uvedeného obdobia nezrealizovalo ani jediný projekt na zlepšenie 
životnej úrovne v MRK, ktoré by v konečnom dôsledku znamenalo zlepšenie 
spolunažívania všetkých obyvateľov obce. Aj z týchto dôvodov začala výrazne klesať 
kvalita života v obci a rovnako aj hodnota nehnuteľností v obci.  Iste, môžme sa odtiaľto 
odsťahovať, ale v tomto momente to nepovažujeme za riešenie. 
V blízkej minulosti sa navyše realizovali prevody  nehnuteľností, ktoré nevyzerali inak ako 
špekulatívne. Bývalý starosta jednej mestskej časti mal kedysi snahu presťahovať 
rómsku rodinu svojich rodákov z mestskej časti do obce Kuzmice – detailne info na konci 
článku. Tento pokus mu teraz vyšiel už ako fyzickej osobe, avšak do Nižnej Myšle. 
Z týchto všetkých dôvodov sa v našej obci  podarilo zvolať mimoriadne obecné 
zastupiteľstvo, aby sa k téme mohli vyjadriť všetci zainteresovaní. Deväť minút. Áno, 
deväť minút trvalo zvolané zastupiteľstvo. Po deviatich minútach starosta obce z plnej 
sály občanov Nižnej Myšle doslova zdúchol aj s mikrofónom bez možnosti 



akejkoľvek diskusie.  Znie to komicky, ale je to ozaj tak. Ak by tá diskusia prebehla, 
starosta by sa dozvedel o všetkých vyššie uvedených problémoch. Dozvedel by sa o tom, 
že nikto nespochybňuje právoplatnosť prevodov nehnuteľností (aj napriek podozreniam 
zo špekulatívnosti). Dozvedel by sa o tom, že nikto týmto obyvateľom nebráni v žiadnom 
pohybe (kto sme my, aby sme takému niečomu bránili). A dozvedel by sa aj o tom, že celá 
táto kauza bola len poslednou kvapkou v pohári dlhodobo neriešenej problematiky MRK 
v obci Nižná Myšľa. Tej sa, žiaľ, pán starosta nevie, alebo nechce venovať.  
O tom, ako sa dá vo Veľkej Británii, podľa slov bývalého starostu mestskej časti a dnes 
realitného makléra v reportáži televízie JOJ, ušetriť 500 000 eur za šesť rokov vieme viesť 
siahodlhé až komické   diskusie. Znamená to ušetriť 6944 eur mesačne! Nie zarobiť, ale 
podotýkame, že ušetriť! 
Sám ste priznali, že ste Vaše video vytvorili len na základe uvedenej reportáže. Ste už 
v politike nejaký ten piatok, tak by bolo ideálne si najprv preveriť fakty, aby nedochádzalo 
k takýmto dezinterpretáciám, kvôli ktorým padli aj krivé obvinenia. To, že ste to spojili aj 
s volebným výsledkom niektorých politických strán v našej obci, považujeme za 
zbytočné politikárčenie. Niektorí z nás boli v minulosti voličmi Vášho hnutia a konkrétne 
aj Vašej osoby, dúfajúc, že Vašimi aktivitami dôjde k zlepšeniu kvality života MRK nielen 
v našej obci, ale aj v rámci celého Slovenska. Žiadne výrazne  zlepšenie, až na pár 
výnimiek, sme na Slovensku ani v našej obci nezaznamenali. Práve naopak. 
Je teda otázne či sa za rasizmus má považovať aktivizmus s cieľom nájsť vhodný spôsob 
a osobu, ktorá bude ochotná a schopná (na rozdiel od aktuálneho starostu našej obce) 
realizovať činnosti na dosiahnutie dôstojného života v MRK a v prospech celej obce alebo 
výhovorky tých, ktorí tento problém očividne prehliadajú, ignorujú ho a  hľadajú si len 
alibi, ako ho neriešiť. 
Možno by bolo na mieste zvážiť, či by sa v dôsledku nedostatku informácií a následne 
neuváženého úsudku, vytvoreného na základe jednej reportáže, nebolo vhodné 
OSPRAVEDLNIŤ občanom obce Nižná Myšľa, ktorí chcú úprimne pomôcť MRK 
a  pozdvihnúť celú obec Nižná Myšľa. 
Záverom môžeme povedať, že všetko zlé je na niečo dobré a aj zlá reklama môže pomôcť. 
Konečne si niekto všimne, že v Nižnej Myšli je dlhodobo neriešený problém MRK a že títo 
ľudia nežijú v podmienkach hodných 21. storočia. Žijú v blate, v odpadkoch 
a v súčasnosti sa v osade šíri infekcia žltačky. Toto by sa určite nestalo, keby sa s nimi 
pracovalo na dennej báze, keby starosta za posledných 10 rokov nerezignoval, ale snažil 
sa realizovať aj náročné projekty.  Tie by im pomohli odraziť sa od dna. Ak sa to dá v iných 
obciach, prečo by to nešlo aj v Nižnej Myšli. Nik predsa nemôže zato, kde sa narodil. 
Všetci chceme žiť, nielen existovať.  
Rozdúchavanie emócií a zbytočné politikárčenie ešte nikdy nepomohlo vyriešiť problém 
úprimným zámerom a efektívnym výsledkom.   

 

Prajeme všetko dobré všetkým ľuďom dobrej vôle! 



 

 

PS. 1: 

Situácia z obce Kuzmice. Vyššie spomenutý realitný maklér, bývalý starosta jednej 
z mestských častí sa snažil realizovať prevod nehnuteľnosti, ktorý sa javil ako 
špekulatívny. Ten istý realitný maklér a tie isté osoby mali byť presťahované do Nižnej 
Myšle. Všimnite si vyjadrenie vtedajšieho splnomocnenca vlády pre rómske komunity 
Abela Ravasza – „Považujeme to za nebezpečný precedens. Je to najmenej férové riešenie čo 

si môžeme predstaviť.“ 

https://www1.pluska.sk/regiony/vychodne-slovensko/starosta-problematickej-rodine-
kupil-dom-pre-istotu-vsak-inej-dedine-40-kilometrov-daleko 

P.S. 2: 

Nestálo by sa za to aj týmto ľuďom v Nižnej Myšli zlepšiť životné podmienky? Nechcete 
sa pridať aj Vy pán Pollák jr.?  

 

Hrdí občania obce Nižná Myšľa. 

 

Štefan Takáč                                                                 Marta Koverová 

Vlastimil Lakatoš                                                        Roman Bernát  

Patrícia Lakatošová                                                   Stella Bernátová  

Vladimír Dzubák                                                         Ladislav Kopina  

Katarína Zajacová                                                      Ľudmila Kopinová  

Štefan Zajac                                                                 Marcela Koščová 

Helena Vašková                                                          Mária Kohútová  

Terézia Bujdošová                                                      Mária Ferenčíková  

Ladislav Bujdoš                                                           Erika Šoltésová 

Ingrid Krajcárová 

 

A mnohí ďalší občania Nižnej Myšle, ktorých sa Vaše politické statusy dotýkajú... 

 

https://www1.pluska.sk/regiony/vychodne-slovensko/starosta-problematickej-rodine-kupil-dom-pre-istotu-vsak-inej-dedine-40-kilometrov-daleko
https://www1.pluska.sk/regiony/vychodne-slovensko/starosta-problematickej-rodine-kupil-dom-pre-istotu-vsak-inej-dedine-40-kilometrov-daleko


Toto sú skutočné obrázky z Nižnej Myšle: 

Obrázok č. 1 

 

 

 

Obrázok č. 2. 

 


